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Foto på forsiden 

Bet ongtunnelen i Rosen
krantzgata i Drammen 
ble tatt i bruk i slutten av 
nobember 2000. 
En snau maned tidligere 
var den nesten full av 
regn- og fl omvann. 

Foto: Kjell Wold I 
Inger Lise Sagmo 

Hvordan redusere sykefraværet 
Syke fraværet i Norge er på nytt i fokus, 

fordi syke fra været har økt og alle tegn ty
der p å at det for tsatt vil s ti ge i tiden fren1-
ove r. I fjor utgjorde utbe talingene over Fol
ketrygden ti l sykelønn, at tføring og ufø re
trygd ca. 70 mill ia rder kroner. Det er man
ge penger. 

r Statens vegvesen Buskerud har vi også 
e t rela tivt høyt sykefravær. Måle t for å1· 2000 
er a t fraværet ikke ska l overstige 4,5 %. Et
ter tredje kva rta l va r fravære t 5,28 %, en 
nedgang på 1,46 % fra januar måned . Utvik
lingen går i riktig retning, og jeg tro r det skal 
være mulig å nå målsettingen for å r 2000. På 
lengre sikt er målet at fraværet skal ytte rli
gere ned , så selv om vi når målet i 2000 er 
det ingen grunn til å hvile på lam bærene. 
H va mer kan vi gjøre? Det fi nnes ingen en
keltstående faktorer som er hovedårsak ti l 
sykefraværet og uførepensjoneringen. 

Av forhold på arbeid sp lassen har både 
fysiske, psykiske og orga nisa toris ke fo r
ho ld stor betydning. Stor a rbeidsmengde 
og mangel på egenkontroll i a rbeidet fø re r 
til sykefravær, mens forhold som trivsel på 
arbeidsplassen vixker som en "buffer" p å 
sykefravære t. Skade- og sykefraværsutvik-
1 ingen i Statens vegvesen Buskerud har 
vær t dis kute rt i vegsjefens lede rg ruppe, 
der de t b le vedtatt å sette i verk fra værs
reduserende ti ltak i seks punkter: 

Holdn inger - Det skal være en uttrykt 
holdn ing innen Statens vegvesen Buskerud 
a t skade ti lfelle i arbeidssituasjoner ikke er 
a kseptabe lt. Skje r likevel en skad e, skal 
de nne fø lges opp i en kritisk "skadesam
tale " me llo m s kadet person og avdelings
lede r. Her skal å rsa k ti l skaden nøye gjen
no mgås. Ved grov uaktsom he t el le r fo rsett 
vil h ende lsen b li vurdert i fo rho ld til ti lset
tingsforh olde t, og i y tte rs te ko nsekvens 
kunne føre til avskjed . 

Registrering av nestenulykker - Bedre 
imnapporte ring av nestenulykker henger 
nøye sammen med ho ldningsska pe nd e 
virksomhet. Det e r e t mål å s kape forståel
se i o rganisasjonen fo r a t vi ved å fokusere 
p å nestenu lykker nå, hai- s tørre mu lighet til 
å unngå skader i fremtiden. 

Kjøp av private legetjenester - T d e ti l
feller h vor sykefravær skyldes forhold som 
kan u tbedres rela ti v enkelt, men hvor hel
sekø for lenge r fravære t unødi g, s ka l d et 
gjøres en konkret vurdering om kjøp av 
private tjenester. Kost-/ ny ttevurdering leg
ges ti l grunn for konklusjonen som treffes. 

In ngå sa ma rbe id m.ed Arb eids ma r
ked setaten om et prosjek tet kalt "LØFT". 
- "LØFT" e r en metode for å vektlegge en 
løsningsfokusert tilnæ rming ti l problem.ene. 
Det betyr å sette fokus på de t som virker, 
fremfor det som ikke virker. Tanken e r a t 
økt samarbeid og krea tivitet fremmer ar
beidslyst og utvikling av nye id eer. 

Selektive valg av tilretteleggingstiltak 
- Det skal gjennom føres ti 1rette leggingsti1-
ta k de r hvor tilta kene kan bringe syke
meld te tilbake i a rbeid . 

Trimtiltak - Fra og med år 2000 er de t 
innført en ordning der alle tilsatte k ru1 få 
J 000 kroner i s tøtte til helseforebyggen de 
tiltak i form av fysis k aktivitet. 

N yere und ersøkelser v iser a t når ar
beids takere få r være med på å utv ikle egen 
a rbe id s p lass, læ re nye ting i bedrifte n, 
p lanlegge a rbeidsoppgaver og p åvi rke a r
b eids te mpo, så s kaper d et arbeidsglede 
som igjen fører til økt h·ivsel og mindre hel
seplager. Den som h ar belash1ingen, sitter 
ka nskje også med løsningen. Alle bør ta an
sva r for egen situasjon. Kom med fo rslag ti l 
forbed.ringer, ingen mis ter jobben ved å si 
fra. Forslag til bed re a rbeidsmiljø behøver 
he ller ikke kos te all verden. La oss håpe at 
alle tiltakene gir ønskede resulta te r. Hvis 
ikke vi sa mmen med andre klarer å få ned 
sykefraværet, e r det s to r fare for at vårt bes
te velferdsgode i Norge red useres. 

Et regjeri ngsoppnevnt utvalg ledet av 
tidlige re s ta tsråd Matz Sa ndm ann, n å fyl
kesrådmann i Bus kerud, har vurdert årsa
kene til økt sy kefravær og ufø repensjon, og 
foreslår tiltak for å redusere utg iftene. Fler
ta llet foreslår en løsning h vor a rbeidsgiver
ne, sta ten og tilsa tte skal bidra til å reduse
re utg iftene til sykelønn. De tilsa tte s kal bi
d ra gjenno m redusert sykelønn på 80 pro
sent de første 16 dagene. Det offentlige bi
d rar med ska tte lettelse i fo rm av 0,5 p rosent 
redusert trygdeavgift. Arbeidsgiverne skal 
b id ra ved å dekke 20 prosent av sykeløn
nen i resten av perioden. Dette dekkes av 
folketrygden i dag. I tillegg s kal egenmel
dingen utvides til tre ga nger å tte dager i 
åre t. La oss a lle a rbeide for å unngå de tte 
gjenno m e t lavere sykefravær. 



Grått og støvete dn lecnkule11e ble bilist ut pli Fu 133. Spesinlprod11ksjo11s Olnv Kjæmils er "sln11gete111111er". 

Leca som frostsikring 
på fylkesveg-versting 
For mange er Lecakuler noe som 
brukes i blomsterpotter, eller 
blandet med sement noe du 
bygger en garasje på en-to-tre 
med. Statens vegvesen Buske
rud gjorde i høst forsøk med et 
nytt bruksområde: Leca som 
frostsikring i vegen! 

T EKST: INGER LISE SAGMO 

Forn: JoN HAUGE (OPr1Roc AS) / INGER L1sE SAGMO 

Fylkesveg 133 i Sigdal er Buske
ruds versting på telehiv. Hver vår går 
deler av vegen i oppløsning og trafi
kantene må snegle seg over eller for
bi de verste partiene. For å ta knek
ken på telehivene holder det ikke 
med et nytt lag asfalt: Man må gå i 
dybden og sikre a t fros ten ikke går 
sine egne veger. 

Leca under bærelaget 
På fem strekninger på til sammen 

300 m av Fv 133 ble Leca lagt ut som 
isolasjonsmateriale i høst. Først ble 
asfalt og bærelag, til sammen om lag 
40 cm, gravd bort. Deretter ble det 
lagt fiberduk i veggropa før leca 
kulene ble lagt u t. Lecakulene ble 
dekket av duk igjen før det gamle 
bærelaget ble lagt på toppen, og det 
hele ble asfaltert på nytt. 

- Bruk av Leca i vegbyggings
sammenheng er ikke nytt, sier fag
gruppeleder Geir Refsdal på trafikk
avdeligen, - men det har tidligere 
bare vært brukt som fyllingsmasser 
og ikke som isolasjonsmateriale, for
klarer han. 

Skumglass for to år siden 
For to år siden gjorde Statens 

vegvesen Buskerud forsøk med så
kalt skumglass som frostsikr.ing på 
enkelte partier på Fv 133, og resul
tatene har vært gode. 

- Årsaken til at vi nå gjør forsøk 
med Leca som frostsikringsmateria
le er at det er betydelig rimeligere 
em1 skwnglass. Mens skumglass har 

en pris på rw1dt 700 kr pr. kbm, kos
ter Leca bare ca. 180 kr. Skumglass 
har likevel det fortrinn at det kan leg
ges direkte på den gamle asfalten, 
mens Leca må graves ned og pakkes 
inn, og også legges i et litt tykkere lag 
em1 skumglass, sier Geir Refsdal. 

En aiu1en forskjell er at skwnglass 
er hundre prosent vannavstøtende, 
mens Leca til en viss grad er absorbe
ren de. Om dette medfører forskjell i 
isolasjonsevnen, gjenstår å se n år 
teleløsningen setter inn for fullt. 

Fv 133 er blitt en aldri så liten for
søkskanin når det gjelder frostsikring 
i kampen mot telehiv. - Vi h ar valgt 
å gjøre Leca-forsøket også her siden 
vi allerede har måleutstyT her. Samti
dig er det greit at forsøk med ulike 
materialer ligger i nærheten av hver
ai1dTe, da blir sammenlikningen enda 
enklere, mener han. 

Utblåsning 
Statens vegvesen Buskerud fikk 

forøvrig demonstrert en noe utradi
sjonell utleggermetode av Leca-pro
dusenten Optiroc AS: Fra en slange 
koblet til bilen med Lecamassene ble 
kulene blåst ut! Om dette medfører et 
bedre resulta t em1 ved vanlig utlegg
ing, får vi se når våren kommer og 
resultatene kai1 m åles. 



Under lokket for første gang 

Assisterc111le byggeleder Odd G11lnker konstnterer ni 0111leggi11ge11 gikk slik den skulle. Biler på vei i1111 
mot byen kjorer 11tl 11ed i t111111ele11 i Rosenkrn11tzgntn". 

Torsdag 23. november slapp de første bilistene ned i betong
tunnelen i Rosenkrantzgata i Drammen. 

T EKST OG FOTO: 

INGER LISE SAGMO 

I første omgang er d et kun bilister 
på veg inn mot byen som kan ta den
ne delen av de t nye veganlegget i 
bruk. Løsningen er midlertidig, og 
årsaken er at Rosenkrantzgata på 
" tunnellokket" nå skal settes i stand. 
Der skal det blant annet anlegges lo
kalveger med for tau på begge sider 

og settes opp støyskjermer. Og eierne 
av de 24 hagene som har fungert som 
europaveg over lengre tid ser helt sik
kert fram til grønnere tider. Trafikken 
vil midlertidig gå gjermom tuimelen 
fram til neste sommer / høst. Omtrent 
midtvegs i perioden blir det trafikk 
på veg ut av byen som skal ledes 
gjennom tunnelen, mens innover 
trafikken flyttes opp i Rosenkrantz
gata igjen. 

Ved tunnelåpningen hadde flere 
naboer og interesserte samlet seg for 
å overvære imi.slippet. Etter de siste 
dobbeltsjekkene og telefonene kU1U1e 
PEABs driftsleder Jesper Gras et par 
minutter over klokken tolv si "vær så 
god" til bilis ten som helt tilfeldig 
havnet først i køen. Rolig og forsiktig 
forsvant bil etter bil ned i tuimelen, 
og ingen ting har hittil tydet på at de 
ikke kom ut på den andre siden. 

Da de aller første bilene ble slup
pet ned gikk trafikkstrømmen jevnt 
og trutt, men allerede etter noen få 
minutter dannet det seg så smått kø. 
- Vil trafikken gjennom anleggsområ
det gå enda tregere nå? 

- Det som avgjør om det blir kø er 
blant annet rundkj øringen i Øv re 
Storgate, på den andre siden av tmi.
nelen, men slik har det jo vært hele 
tiden, sier assisterende byggeled er 
Odd Gulaker. - Markørene vi har satt 
ut for å lede trafikken ned i twmelen 
kan kanskje bidra til at vegbanen vir
ker noe smalere, og det er også helt 
vanlig at bilistene tar det litt roligere 
første gang man kjører på et ukjent 
sted, forklarer han. 

Mens b ilene nå så v idt sveiper 
iimom rundkjøringa på veg ut mot 
nmdkjøriI1gen i Øvre Storgate, fore
går det arbeid for fullt på den andre 
siden iI1n mot Bragernestmu1elen. I 
høst har det pågå tt sprenging i områ
det mellom rw1dkjøringa og fjelltun
nelen der det etter hvert skal bygges 
en betongtwmel som skal binde dis
se sammen. Når deru1e Brobyggeren 
leses er trolig også gjennomslaget i 
Bragernestmmelen et faktum, og nok 
en m.ilepæl på prosjektet er passert. 
Den siste og store milepælen, selve 
åpningen, kommer først sommeren 
2002. 

". og ko111111er ut i r11dkjøri11gn Øvre Storgnte. 



Høstmonsun i Buskerud 

Høsten 2000 startet en ny mete
orologisk tidsregning i større 
deler av Buskerud og Sør-Norge. 
For første gang siden noen kan 
huske eller statistikk kan vise, 
regnet det i bøtter og spann 
ikke bare i time- og dagevis, 
men også i uke- og månedsvis. 

T EKST: KJELL WOLD 

Forn: KJELL WOLD OG O LE JOHAN BENTH 

Akku rat som vi kjenner fra mon
sw1tiden i Asia. Kanskje en liten trøst 
at vi nordboer ikke ble ramm et alene. 
Store deler av Europa ble også hjem
søkt av "syndefloden" denne svamp
høsten . Og mange mye verre enn oss. 

Båd e augus t og sep tem ber var 
varmere og fuk tigere enn på lenge. 
Men når himmelen åpnet seg gang på 
gang og regnet ingen ende ville ta 
også i oktober og november, da ble 
det helt Bangladesh i Buskerud . Og 
mens den ene flomrapp orten e tter 
den andre strøm.met inn fra Ringeri
ke, Sigdal og Drammen henfalt vi til 
den gamle revyvisa med Einar Rose, 
der noe av refrenget lyder: "Og van
net steg, og va1met steg, og . . .. . " 

Held igvis gikk ingen liv tap t i 
Buskerudflom.mene i høst, en del ve
ger måtte stenges og flere ras og øde
leggelser ble registrert, men vår etat 
kom fra ekstremhøsten med hod et 
over vannet bokstavelig talt. 

Øverst: Ogstl pr! fi;lkesveger i 
111idtfylket sr! det slik 11t flere steder. 

I 111irlte11: fembnne1111derga11g fylt 111ed vn111I 
pr! Ringerike i oktober. 

Nederst: Lm1d1111ller Roy A re Hnnre (t.v.) og 
ko11trolli1Ige1Iior Yngvar Hn11ge1I på pmtlet11r i 

Hn111borgstro111tr11111elen i Dm111111e11. 

FAJ80 4 
- -

------



Slik ser forslag til 11y 111otorvegbm (E 18) gje11110111 Drn111111e1111t. 

TEKST: K JELL W OLD 

ILLUSTRASJON: ARKITEKTSKAP AS Byggestart i 2002'? 
Går alt som Statens vegvesen 
Buskerud nå håper kan byggin
gen av ny motorvegbru i Dram
men starte første halvår 2002. 
Men dessverre har den tiårige 
vegpakkehistorien i Drammen 
sj elden gått helt etter planene. 
Likevel er prosjektleder for E 18 
Høvik-Frydenhaug, Kåre Fjeld
stad, optimist og mye nærmere 
målet om ny motorvegbru nå 
enn noen gang, siden arbeidet 
med miljørevisjon av regule 
ringsplanen for dobbel motor
vegbru fra 1972 startet i januar 
1998. 

Vurdering av krysningsaltem a ti v 
for ny E 18 og konsekvensanalyser i 
1998 end te opp med at d obling av 
motorvegbrua var eneste realistiske 
mulighet. Fjorårets arkitektkonkur
ranse om ny bru resulterte i at vinner
utkastet Manhattan Transfer ble bear
beidet videre i år fram til presen tasjo
nen av den n ye fire felts brua i no
vember. Og resultatet taler for seg 
selv : Det blir en helt ny dobbel mot
orvegbru som Statens vegvesen Bus
kerud ønsker å bygge. Ingen kopi av 
d en gamle og urettferdig utskjelte. 
Utbyggingssjef Svein Olav Thorvik 
poengterer da også at den nye brua 
vil gi et estetisk kjempeløft for Dram
men. 

Den nye brua bygges oppstrøms 
og så tett inntil dagens bru at det med 

innkledning av begge bruene vil 
fremstå som ei bru. Søyler og rekk
verk skiftes også ut. Prislapp på ny 
dobbel bru anslås til +I - 575 millio
ner kroner. 

- Ny, separat bru har mange for
deler framfor påbygging av dagens, 
sier prosjektleder Kåre Fjeldstad, 
- trafikkproblemer i byggeperioden 
unngås og den er mer fleksibel i for
hold til drift og vedlikehold av da
gens bru. Fjeldstad skisserer denne 
framdriftsplanen for videre arbeid 
med brua: Endelig forprosjekt for 
brua med detaljplan og kostnader 
fullføres i desember 2000, byggepla
nen utarbeides i løpet av 2001 og sen
des til komm unal behand ling, an 
leggstart forventes første halvår 2002 
og åpning 2005. 



1900 dager på 11 Oslofjord 11 

TEKST OG FOTO: 

KJELL W OLD 

Da prosjekt/eder Eirik Øvstedal 
hadde sin siste arbeidsdag på 
Verpen oppunder jul, hadde 
Oslofjordforbindelsen og Hu
rum vært arbeidsplass i vel 1900 
dager. 

- Det var litt vemodig å s tenge 
kontordøra her for sis te gang og gå 
tilbake til jobben som sjefingeniør 
ved utbyggingsavdelingen i Vegdi
rektorate t, sier tunnelveteranen fra 
Bærum. Hans første anleggsjobb var 
Strynefjellsvegen i 1971. Siden Vardø
twmelen i 1978 har han d eltatt på al
le de 20 undersjøiske tunnelene som 
er bygd i Norge. Og ikke før han inn
tok kontorpulten i direktoratet så er 
han ute og assis terer på nye, store 
ttuu1elanlegg. Denne gangen en 4,9 
km lang undersjøisk tunnel på Fær
øyene. 

- 1 . oktober 1995 var min førs te 
arbeidsdag her på Verpen. Regule
ri..ngsplanen for Oslofjordforbi ndel
sen var klar og vi star tet omgående 
på prosjektering og anbud. I april 
1997 gikk den førs te salven på tverr
slaget i sandtaket på Storsand. Tre og 
et kvart år senere åpnet vi hele anleg
get noen dager før tiden , forteller Ei
rik Øvstedal tilfreds. Bare en gang 
w1der anleggsperioden var han be
kymret. Da svakhetssonen i tunnelen 
ble oppdaget like før jul i 1998. - Pres
sen ødela den jula for meg, men vi 
klarte likevel å ta brodden av media 
ved å gå raskt ut med informasjon 
om situasjonen. Vi løste oppgaven 
med omløpstunnelen og frysejobben 
i svakhetssonen på en fin må te og 
uten å tape tid. De andre u tfordringe
ne vi har møtt har vært mindre og 
enkle å løse. 

Øvstedal synes det ellers har vært 
meget interessant å jobbe så mye med 
estetikk og miljø p å veganlegget. 
- Vi la mye vekt på å gjøre minst mu
lig inngrep i naturen. Det førte blant 
an..net til at vi tok ut en halv million 
kubikkmeter mindre fjell enn vi had
de beregnet. Fyllinger og skjæringer 
ble redusert både i antall og omfang. 
De store steinmassene er brukt på 4 
veganlegget, til gjenbruk i Storsand 
grus tak og til en industrifylling i 
Frogn. På det meste jobbet 450 perso-
ner på den 26,5 km lange Oslofj ord
forbindelsen. På prosjektkontoret til 
Statens vegvesen i Hurum jobbet det 
30 på det meste. - Jeg har mange go-
de minner fra de over fem årene på 
Oslofjord, aller best det fine samar-
beidet og den gode lagånden i pro
sjektorganisasjonen. Det korruner jeg 
til å savne. Forholdet til basisorgani-
sasjonen i Drammen har også vært 
det aller beste. Det gode miljøet på 
prosjektet kan kanskje best illus treres 
med at sykefraværet under hele an
leggsperioden lå nede på 1 % i snitt. 
Det forteller det meste, sier en stolt og 
glad Eirik Øvstedal. 



Når bollllllen forsvinner 
Kj el/stadbommen på E 18 i Lier 
går av med pensjon ved utgan
gen av neste år etter drøye 26 år 
med innkreving. Boder, bom
mer, tak og andre installasjoner 
ska l bort, m en hva skjer m ed 
området etterpå? 

TEKST OG FOTO: 

INGER LISE SAGMO 

Når alle bom-remedier er borte, 
skal E 18 anlegges som vanlig firefelts 
motorveg. Plan ene går ut på å legge 
vegen på venstre side av bomstas
jonsarealet når du kjører i retning 
Drammen slik den var før bomstasjo
nen ble bygd i 1973. 

- Uten bomstasjonen vil trafikken 
passere i 90 km/ t her, så da får vi et 
helt aru1et trafikkbild e, sier prosjekt
leder for p lanleggingsprosessen, Kai 
Midtskogen. Den viktigste jobben 
blir dermed å finne gode løsninger 

for avkjøring for trafikk til Lierbyen, 
bensinstasjonen og vegkroa nordfra, 
og for påkjøring fra disse sørover. 

Samler ideer og innspill 
For å få til en best og mest mulig 

helhetlig løsning, arrangerte Statens 
vegvesen Buskerud i høst et idesemi
nar for de nærmeste bedriftene og 
gnmneiere, samt kommunen og fyl
keskommunen. - Vi har fått mange 
innspill til hvordan is tandsettingen 
kan eller bør gjøres, i det hele tatt for 
hvordan hele området ved Kjellstad 
bør utformes og utvikles. Disse skal 
vi arbeide videre med, og så regner vi 
med å legge fram en reguleringsplan 
til behandling før sommerferien i 
2001, sier Kai Midtskogen. Han røper 
at alle parter er svær t interessert i å 
få til en helhetlig løsn ing på områd et 
som i dag kan karakteriseres som "vi
suelt kaotisk". - Landskapsrommet 
ved bomstasjonen er s tort og flott. 

Bedre byliv på Bragernes 
Et levende bysenter med grei 
adkomst, hvor det er trivelig å 
oppho lde seg og hvor trafikk
mønsteret gjør gjennomkjøring 
lite hensiktsmessig . Slik se r 
Drammen kommune og Statens 
vegvesen Buskerud for seg det 
nye Bragernes sen trum. 

T EKST: 

INGER LISE SAGMO 

Når Strømsåstunnelen åpnes høs
ten 2001 og Bragernestunnelen følger 
etter sommeren 2002, er det klart for 
en betydelig reduksjon i trafikk
mengden. Selv om full effekt av dis
se prosjektene ikke oppnås før resten 
av Vegpakke Drammen er ferdig ut
bygd, vil trafikktallene for Bragernes 
torg om snaue to år være redusert fra 
rundt 45 000 kjøretøy pr. døgn til nær 
halvpar ten. En rekke tiltak er plan
lagt for å tilpasse Bragernes sentrum 
den nye trafikksituasjonen. 

Starter sommeren 2002 
45 millioner kroner av Bragernes

prosjektets midler er satt av til plan
legging og gjennomføring av etter
brukstiltak på Bragernes. Disse skal i 
hovedsak brukes til estetisk oppgra
d ering om omlegging til tovegs kjø
resystem. 

Når BragemestUll1elen åp nes for 
trafikk skal arbeidet med å legge til 
rette for tovegs kjøresystem i Strand
ga tene også være avslutte t. Flere 
kryss må blant a.iu1et bygges om for 
å gjøre det mulig å svinge både til 
h øyre og venstre for trafikanter fra 
tverrgater. Senere er planen å gjøre 
det samme i Engene og Hauges gate. 
Samtidig som d ette skjer, vil Dram
men kommune utbedre vann- og av
løpsanleggene i gatene for om lag 25 
millioner kroner i Engene og Hauges 
gate. Et forslag til iJ.1.tensjonsavtale og 
kostnadsfordeling for å gjøre sam
menhengende opprus tingstiltak i 
Prins Oscars gate, Engene og Hauges 
ga te, skal behandles i Drammen 
kommw1e før jul i år. De samarbei-

Prosjekt/erler Kni Mirltskoge11 og prosjekt-
111erlnrbeirler Mill-Hege Grnve111 pln11legger 
istn11rlsetti11g nv 011m1rlet ved Kjellstnrlbo111111e11. 

Utformingen av det er i dag ikke spe
sielt elegant, men nå har vi mulighe
ten til å rydde opp, presiserer han. 
Istandsettingen skal finansieres med 
penger fra bommen, men noen pris 
tør ikke prosjektlederen anslå ennå. 

Slik forve11tes trnfikke11 å fordele seg 
11tlr Vegpakke Drn111111e11 er fe rdig 
utbygd. Tnlle11e er nnlnll kjoretoy 
pr. rlog11 (Å DT). 

dend e partene er Statens vegvesen, 
Drammen kommune, Drammen 
Energinett, Telenor Nett og UPC. 
Hensikten er å redusere alle par tenes 
kostnader ved at både kabelarbeider 
og etterbrukstiltak utføres i samme 
operasjon. 



Midlertidig løsning 
Et snau t halvår før og etter selve 

avviklingen vil det bli en midlertidig 
løsning for trafikken gjem1om bom
stasjonen. Planen er å stenge noen av 
slusene høs ten 2001, og bygge mid
lertidige veger uten bomsluser. Når 
bompengeinnkrevingen så opphører 
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I etterbruksplanen for Bragernes 
er del av sentrum definert som en in
dre sone, og forskjellen på denne og 
ytre sone ligger i framkommelighe
ten for biler. I ytre sone vil det være 
forholdsvis grei adkomst til sentrale 
parkeringsanlegg ved overgangen til 

ved årsskiftet, ledes trafikken utenom 
slusene. Årsaken til at denne løsnin
gen er nødvendig er at bilene vil ha 
s tørre fart når de ikke skal stoppe og 
betale, og at det ikke er trygt å lede 
dem gjennom dagens trange sluser. 
Fjerning av hele bomstasjonen og en
delig ombygging vil først skje utpå 
våren 2002. 

Ønsker kontrollplass 
Området ved bomstasjonen har 

ofte vært brukt til kjøretøykontroller. 
De1me m uligheten ønsker vegkonto
ret å beholde også i ettertid, og der
for ses det nå på hvordan en kontroll
plass kan legges inn i planene for 
området som helhet. - Framfor en 
kontrolls tasjon med bygninger og 
stasjonært uts tyr ønsker vi å tilrette
legge et areal for bruk av mobilt kon
trollutstyr, sier trafikksjef Sigurd 0. 
Olsen. I dag er området ved bomsta
sjonen det eneste stedet langs E 18 
mellom Oslo og grensen Vestfold / 
TelemaTk det er lagt til rette for kon
trollvirksomhet. Planleggingen av en 
kontrollplass er i tråd med Samferd
selsdepartementets strategiplan for 

indre sone, slik at biltrafikken der
med begrenses i indre sone. I indre 
sone skal trafikken reguleres og gate
ne utformes på en slik må te at for de 
som ikke skal inn til sentrwn lønner 
d et seg å velge Bragernestunnelen 
framfor sentrumsgater. Tovegs kjøre
mønster bidrar til reduksjon i farten 
og ny kants tein og brostein i y tter
kanten av kjørebanen gir ilmtrykk av 
at gatene bill- smalere. Myke trafikan
ter bill- i s tørre grad prioritert ved at 
de raskere kan få grønt lys for å krys
se ga tene enn det som er tilfellet i dag 
med et bil- og gjem1omkjøril1gsvenn
lig system. Mer rødlys for bilistene 
gjør at gjennomkjøring vil bli tids
messig lite lø1msomt. 

Lavere trafikkmengder fører også 
til mindre s tøy og luftforurensing. 
Beregninger viser blant annet at 100 
flere boliger vil få et støynivå p å 
under 35 dBA. Også antall ulykker vil 
bli redusert, og beregnet ulykkes
reduksjon gir en samfunnsmessig 
besparelse på 15 millioner kroner. 

Kni Midtskoge11 (t.v.) og Tore Wiik.fm 
l1e11l1oldsvis Vegvese11et og Dm111111e11 ko1111111111e, 

pln11legger etterbrukstiltak for Bmgerues se11tr11111 
(foto: Kjell Wold). 

Ved 11este årsskifte er det slutt for 
Kjellstndbo111111e11 i Lier. 

trafikksikkerhet på veg, der det blant 
am1et er uttrykt at det skal legges opp 
til økt aktivitet i forhold til tekniske 
utekontroller av tunge kjøretøy. 

Pla11lagt 11y Prins Oscars gate mellom 
ru11dkjori11ga ved Hol111e11brua og E11ge11e 
(Ill: Lier reklame AS). 



Kvalitetshåndbok 

for 

Statens vegvesen Buskerud 

Boka for orden i eget hus 
91!.. N~ er den her, boka som skal legge og utfø<e rucbe;d med god kva
" sørge for at vi holder orden i litet og p å en slik må te at vi forebyg

eget hus: Kvalitetshåndboka for ger feil o~ avvik: Vi skal ~gså bruk~ 
Statens vegvesen Buskerud. 19 våre erfann~er til forbednn~er ? g 91 
sider i papirutgave eller på nett. gode varer, gene~ter og service til va-
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Forfatter og hovedansvarlig for 
vår nye styrings- og forbedringsbibel 
er kvalite tskoordinator Per Ove Ny
dal i vegsjefen s s tab . - H åndboka 
inneholder vegsjefens føringer for 
kvalitetsstyringen i Sta tens vegvesen 
Buskerud. Hensikten med re tnings
linjene fra vegsjefen er a t vi skal plan-

re brukere, publikum. 

Nydal w1derstreker a t en av h o
vedmålsettingene for vårt kvalitetsar
beid er å tilfredstille kunden e best 
mulig innenfor gitte rammer og res
surser. - Våre muligheter for forbe
dringer i det vi gjør, og balansen mel
lom fornøyde kunder på d en ene si
den og de rammer og ressw-ser vi dis
ponerer, er en av hovedutfordringe
ne i kvalitetsarbeidet vårt, sier kvali
tetskoordina toren fra beste vestland, 

Eidsdal (ved Geiranger). Statens veg
vesen Buskeruds kvalitetshåndbok 
tar u tgangspunkt i Vegdirektoratets 
Håndbok 144 fra mars 1996 og hen
syn til den n ye under utarbeidelse. 
Det kan bety at vår KS-håndbok må 
justeres noe når den nye 144 er ferdig. 

Målgruppen for boka er avdelings
ledere og ledere p å nivået under (sek
sjonsledere), men den er skrevet slik a t 
alle Statens vegvesen Buskerud-tilsat
te skal ha utbytte av å lese den. - Den 
er ikke så detaljert a t vi kan kalle den 
et oppslagsverk, men den forklarer 
h vordan kvalitetssystem et er bygd 
opp og fungerer, sier Per Ove Nydal. 
Boka omhandler Vegvesenets kvali
tetspolitikk generelt og h vordan Sta
tens vegvesen Buskeruds kvalitetssys
tem er bygd opp, hvordan dette skal 
organiseres og styres, kommandolin
jer og ansvar både oppover og ned
over i systemet etter linjeprinsippet. -
Håndboka viser også hvordan vi orga
niserer våre produkter, tjenester og 
forvaltning. Systemet skal sikre kvali
teten på det vi gjør og leverer slik det 
er nedfelt i våi-e styrende dokumenter. 
Samtidig skal system et sikæ at våre 
m ål blir oppnådd, vedlikeholdt og 
brukt til opplæring og forbedringer, 
sier Nyd al 

H åndboka tar også for seg hvor
dan eta ten skal sikre at HMS og d et 
eksterne miljø ivaretas i ai-beidet. Det 
er tre hovednivåer i Statens vegvesen 
Buskeruds kvalitetssystem: 1) Vegsjef
ens kvalitetshåndbok som gir føringer 
for kvalitetsai-beidet i Statens vegve
sen Buskerud, som nå er ferdig. 2) Pro
sedyrenivået; der vegsjef gir noen sen
trale beskrivelser for hvordan noen 
sentrale prosesser skal gjennomføres 
(noe ferd ig), og avd elingsledere gir 
beskrivelser for arbeidet p å a vdelinge
ne. 3) Delprosedyrer; Seksjonsleder
ene beskriver hvordan arbeidet gjen
nomføres p å seksjonene slik at vegsjef
ens føringer og avdelingslederens be
skrivelser blir oppfylt. 

Kvalitetshånboken og d e prose
dyrer som er ferdige ligger ute p å 
Vegveven til Statens vegvesen Buske
rud under valget "Kvalite tsstyring" 

Nydal sier også at h an , ved siden 
av å administrere kvalitetssystemet 
p å vegne av vegsjefen, kan brukes 
som rådgiver overfor avdelingene og 
arbeide på oppdrag for de. 



Ivrige tillwrere på fi;lkes111n1111e11s beredsknpsse111i11nr i l!øst,f v. vegsjef Evn Solvi, beredsknpskoordi11ntor 
Willy Bnkke11, prosjektleder Tore Como og prod11ksjo11sleder Sig1111111d Hn11ge11. 

Risiko- og sårbarhets
analyse av vegnettet 
Som ledd i arbeidet med beredskapsplaner i Statens vegvesen 
Buskerud, skal vegseksjonen få laget en risiko- og sårbarhets
analyse av hele vegnettet i Buskerud. 
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Sintef i Trondheim er engasjert i 
disse analysene som skal være ferdig 
sommeren 2001. Risiko- og sårbar
h etsanalysene skal danne grunnlag 
for arbeidet med trafikkberedskap. 

Beredskapsplan for trafikk er en 
av fire delarbeider for en ny bered
skapsorganisering i Statens vegvesen 

Vi kan aldri bli 100% godt nok 
forberedt på å takle alle mulige kriser 
og katastrofer, sa fylkesmaiu1 i Buske
rud, Jon A. Lea, da h an inviterte til 
b ered skap sseminar i Drammen i 
høst. Og det ga foredrag om Sleipner
' Åsta- og Lillestrømulykken det sis
te året gode eksempler på. Sterkest 
var vih1esbyrdene fra Sveio-ordfører 
Odd Henry Dahle om Sleipn erulyk-

Buskerud som nå foregår. Det skal 
lages følgende delplaner: Trafikkbe
redsk ap, beredskap for byggepro
sjekter og beredskapsplan for bygg 
og installasjoner. Disse skal samord
nes og danne grunnlag for en over
ordnet beredskapsplan for hele Sta
tens vegvesen Buskerud. 

Informasjon og HMS vil være et fel
les tema i alle gruppene . H ensikten 
med en samlet beredskapsplan for he
le Statens vegvesen Buskemd er å ko-

ken og skadestedsleder Ove Osgjel
ten i Østerdalen politidis trikt om 
Åstaulykken. 

- Grenseproblema tikk både geo
grafisk og mellom innsatsetater er all
tid i fokus ved store ulykker. Det fikk 
vi nyttig livslærdom av, sier Sveio
ordføreren. Det er viktig både med 
beredskapsplaner og katastrofeøvel
ser. Likevel tror jeg store ulykker all-

Rv 40 gjennom Lågendnlen og N111nednl er e11 nv 
111n11ge Buskerudveger som det neste fm/våret skal 
risiko- og sårbnr/1etsn11nlyseres. 

ordinere beredskapen for alle eta tens 
virksomhetsområder, som hendelser 
på vegnettet, hendelser på egne pro
sjekter, bygg og installasjoner. Planen 
skal omfatte både varslingsmtiner og 
plan for beredskapsorganisering. 

Ansvarlige for de fire delprosjek
tene er: Beredskap sorganisering: Wil
ly Bakken , Trafikkberedskap: Liv In
ger Duaas, Byggeprosjekter: Knut 
Erik Skogen, Bygg/ins tallasjoner: 
Ingvald Bretten . 

Sveio-ordfører Odd Henry Dahle 
holdt et lærerikt og gripende 
foredrag 0111 sider nv 
red11i11gsnrbeidet etter 
Sleip11ernlykke11. 

- Kriser håndteres 
aldri godt nok! 

tid vil bli kastet brå tt og plutselig p å 
oss. - De som best og raskest kan hjel
pe bør varsles først. Det var lærdom 
vi trakk av Sleipnerulykken, sa Odd 
Henry Dahle. - God orgaiUsering av 
rednings- og hjelpearbeid og god in
formasjon både innad og utad er nøk
kelen til å takle store ulykker bra, sa 
Ove Osgjelten fra Åstaulykken . 



Borerigge11 pn toppe11 av Bmgernesnse11 

Cn11we11 begy1111er li sprekke 

Stei11 og jord kvernes i stykker 

Ingeniørhistorie på 

Spiraltoppen 
I slutten av november stod Statens vegvesen Buskerud og den 
svenske entreprenøren Skanska for et lite stykke ingeniørhistorie 
på Spira/toppen. 
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Da hadde e t kjempebor med en 
diameter på 4,04 meter boret en 182 
meter lan g luftesjakt fra Bragernes
tunnelen og opp til toppen av Brager
nesåsen 246 meter over havet. Og bo
reriggen som var plassert i et skog
holt på toppen av Bragernesåsen vel 
300 meter nordøst for selve Spiraltop
pen hadde ikke "som normalt" boret 
fra toppen og ned til tunnelen, men 
motsa tt veg. 

Først ble det fra toppen boret et 
31,1 centimeter bredt pilothull ned til 
bwmen av luftesjakten. Deretter ble 
boret påmontert en såkalt opprø
mingskrone, som boret seg sakte, 
men sikkert oppover den 182 meter 
lange og loddrette lufte- eller ventila
sjonssjakten . 

Borekronen ko111111er til sy11e 

En grå og regntung fredags mor
gen i slutten av november begynte 
grunnen tmder oss bak Øvre Skanse 
i Bragernesåsen å riste som ved e t let
tere jordskjelv. Langsomt begynte jor
den å slå sprekker, for deretter å brek
ke op p i s tadig større biter. Flak p å 
flak av stein og jord ble så løftet opp 
og malt til grus før et diger t hull i 
bakken gradvis kom til syne. Over 
fire meter bredt. Kjempeteru1ene til 
boret som malte fjellet i biter kom til 
slutt fram i dagslys og etterlot et di
gert h ull i bakken. På toppen av den 
182 meter lange sjakten bygges det 
neste sommer en 15 meter høy p ipe, 
som skal sp y ut den filterrensede ek
sosen og luften fra Bragernestunne
len som settes i drift sommeren 2002. 

L11Jtesjakte11: 4,04 111 bred og 182 111loddrett11ed. 



KOMMENTAR: 

KJELL WOLD 

Som påvist i en artikkelserie i Bro
byggeren d ette året ha r Vegpakke 
Drammen hatt en lang og turbulent 
historie. Vi har presentert en del vik
ti ge milepæler fø r, under og etter 
pakkens «fødsel» i 1991. 

Den viser blant annet a t vegpak
ken va r døm t til problemer a lt i s tart
fasen og a t båd e s ta ti ige og loka le 
myndigheter har delansvar for dette. 
Gjennomføring av så mange og s tore 
prosjekter krever enighet over tid og 
sa mkjø ring av prosesser, men interes
semotsetninger har tidvis bidratt tiJ å 
spa rke bein under framdriften på en
kelte av prosjektene. 

1) To forutsetninger i vegsjefens 
fors lag til finansie rings- og utbyg
gingsplan fo r nytt hovedvegsystem i 
Dram men i 1991 ble a ldri fulgt opp: 
KjeJJstadbommen skul le etter planen 
s tå til utgangen av 2005 og ekstraor
dinæ re TP 10-mid ler (Transportplan) 
va r forven te t mer enn i første fire års 
periode. Lier og Stortinget sa nei til 
y tterligere bomforlengelse, Stortinget 
h ilgte ikke opp TP 10-mid lene. Der
med sta rte t vegp akken i minus a lt 
ved godkjennelsen i Stortinget i 1993. 

2) Planer for ny Kreftingsga te og 
ny Konneru dned føring var alt god 
kjen t før vegpakka, p å 80-ta llet. 
Drammen kommune va lgte ny Kon
nerud-t rase i 1987, men u tsa tte be
ha ndlingen av regul e rings planen 
som Statens vegvesen presenterte i 
1990. Kreftingsga te fikk bevilgninger 
til oppstart i 1992 med planlagt fer
digstillelse i 1994, men Dram men sa 
nei i fo rs tåelse med vegkontore t. 

3) Arbeidet med Transportp la n 
fo r Drammen (TP) ,ko m sa mtidi g 
med planene om hovedvegutbyggin
gen i Dra mmen. Den ble både en ka
talysa to r for vegpa kken, men sa mti
dig en bremsekloss for rask vegpa k-

keframdrift på g runn av s itt store 
omfang, sammensa tte og kompliser
te fi nansieringsopplegg. 

4) Rekke fø lgen og omfanget av 
de ti vegpakkeprosjektene ble endret 
flere ganger undervegs i planfasen . 
To eller fire felt på en del av prosje k
tene var lenge et d iskusjonstema, li 
ked an i hvi lken rekkefølge vegen e 
sku I le bygges. Dessuten va r det sterk 
strid om va lg av E 134-trasc nord el
ler sør for e lva a lt i 1991. 

5) Kostn ad sovers lag på enkel t
prosjektene og pakkens totale ramme 
fra starten i 1991 på 2,1-2,5 milliarder 
kr va r for då rlig fundert og tok blant 
annet lite hensyn til a t mange av veg
h·aseene ennå ikke va r va lg t og der
med for dårlig kostnadsberegnet. 

6) Ytre fa ktorer som gift i grunn, 
fy llplasset~ grus tak og endrede plan
forutsetninger gjorde a t kosh1adso
vers lagene økte kraftig. Det i sin tur 
forsinket og fordyret også prosjekte
ne y tterligere. 

7) Bragernesprosjektet som i ut
gangspunktet va r en tunnel fra Bra
kerøya til Fylkeshuset ble to prosjek
ter med ditto økte kostnader. 

8) Dra mm en kommune hadde 
ø kende indre pol i tiske s tridigheter 
om va lg av løsninger for enkelte av 
prosjektene. De t førte til mange kom
muna le o mka mper om b la nt a nnet 
E 134 Drammen-Mjønd a len på 
Strømsø el ler i lang Bragcrnestunne l. 

9) Selv debatten om plassering av 
nytt politihus i Drammen (på Grøn
land) ble trukket inn som en del av 
vegpakkediskusjonen og påvi rket 
framd riften. 

10) l 1995, to år e tter Sto rtingets 
vegpak kegodkj enne lse, som bla nt 
annet forutsa tte E 18 utvidelse fra to 
til fire fel t med ny motorvegbru, ved
tok Drammen kommune ny omkamp 
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om dette p rosjektet. Den saken er en
nå ikke l,øst i dag, fem år etter. 

11) Stortinget haJ beJJer ikke fu lgt 
opp sitt ansva r for framdrift på veg
pakken gjennom sine årlige budsjett
bevilgn inger, selv om det delvis er 
begrunnet med forsinket planfram-
drift, s tr id og uenighet innad i Dra m-
men. 

12) Statens vegvesen Buskerud 
var ikke fl inke nok til å oppdatere 
økte kostnadsoverslag på vegpa kke
prosjektene ettersom nye forutsetn in
ger kom til. Det ble heller ikke med
delt Stortinget e ll er Dram men kom
mune raskt nok. 

13) Drammen kommune og Sta
tens vegvesen Buskerud har gjennom 
deler av perioden ikke sa marbeide t 
godt nok om in formasjon, planleg
ging og framdrift på de enkelte pro
sjektene. Konta kten har tidvis vært 
preget av gjensidig mistillit og et dår
lig klima. 
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14) Drammen kommunes forsøk 
de s iste årene på å fraskrive seg med-
ansvar for de problemer og forsinke!- 41 
ser vegpakken har kommet opp i har 
ikke gjort forholdet til departement 
og Storting enklere. Fra sentrale myn
digheters side har nok stadige, loka-
le omkamper om enkeltprosjekter i 
vegpakken virket negativt for byen. 

15) De loka le konfliktene om veg
pakken genere It og enkeltprosjektene 
spesielt har svekket byens omdømme 
og vegpakkens interesser i mange 
sammenh enger. Vegpakke Drammen 
har faktisk uansett va lg av vegløsnin
ger mange p åviselige positive effek
ter. Detha r ofted rukneti al l krang
li ngen. O le Brum og Jante har dess
verre satt et for sterkt preg på den 
lokale vegdebatten. Pressen har peri
odevis heller ikke vært det korrektiv 
i vegdebatten som den kunne vært. 



The 
Double 
Bed riftsid retten har alltid vært 

sentra l i Brobyggere n. Både delta
kelse i la ndeve is lop, De n sto re 
styrkeproven, årlige s ki - og fottu
rer i ~e ll et, vegcup i fotball og vårt 
eget arrangement Ha ll ingkastet er 
b li tt behørig dekke t i å re nes løp . 
Denne saken sto å lese i den første 
1974-utgaven: 

Tollmltn111, Arse11nl , St ro111sgod
se/, B11skemrl vegvesen B. l .L. Bero11t
fe trnv tt i idrell sverde11e11. A lle /mr 
11e111/ir klnrt idretts 11tovemes store 
111il l : A vi11 tte serie- og c11p11testersknp 
i c!11 og sn111111e sesong. Det vnr nlts!Y 
det /11l 11dbollnget snt I igje11111ed etter ni 
il re is i1111e11rlorsseso11g vnr over. I v i11-
ter111orket ltnr våre loknle idreftsstjer-
11er avfeid nil 1111tlig 111otstn11d pil nre-
11ne11 - alle ltnr vært 11/e el ler vnr skalp 
- i11gett ltnr /litt dett . Ubeseiret gjen-

C11p-og SL'rh•1111>sll'l'l' i l1crfr!ftsllil11rl/lnlls<'ri1'11 1973-74. Bnkfv. K1111t C:.sp<'rfnl, G111111nr N:r:/'11111, 
Svei11 S011j 11, Tore ri1111err1rl, /om Gj1•1111L'~tnrl, l\11rlrms Tl1ol'llrl og Sis11nl Mom. rorllll f v: C:.i11nr 
01/l'SL'll , l{oy Nielsl'll , Willy Bnkke11, Kjell Reislnrl og K1 111t Sl!'i 11svik. 

11ot11 serie11, ikke el e11este poeng ble so11t
lel bort, og dn c11pe11 vnrferrligspill sto v i 
igjen pil vnlplnsse11 i e11so111 111njeslet. E11 
fn11tns/'isk pres/nsjo11 so111 sparres i vide 
kretser. I-leder og verdig /tel I il Svei11 og 
ltn11s disipler. 

Vi grn/11/erer! 

Selvfølgelig benytter redaksjo
nen seg av mu ligheten til å argu
men tere fo r hvor nyt tig investe
ring av både tid og penger til slike 
aktivite ter er, når man ser at nes ten 
ha lvpa rten av laget (fem av tolv) 
fo rtsa tt er å finne i e tatens tjeneste 
den dag i dag. 

Bakke bru noe forsinket 
Gnmle Bnkke br11 frn 1913 

ble stengt for trnfikk 
so111111ere11 2000 (Foto: 

Kjell Wold) 

Bakke bru over Simoa n ord i Mo
dum p å grensen til Sigd al blir tre-fi
re måneder fors.u1ket grwu1et p roble
mer m ed ftmdam entering i elvegrun
n en. Arb eidet som utføres av NCC 
startet i august-september, men stod 
stille i seks uker i oktober-n ovember, 
før det ble gjem1opptatt midt i n o
vember. Brua skulle stå tt ferdig i no
vember. N å er ventet ferdigstillelse i 
februar/ mars 2001. På grunn av tek
rliske problemer og forsinkelser blir 
brua som er kostnadsberegnet til vel 
seks millioner kroner k anskje noe 
d yrere. Hv or mye er eru1å u sikker t. 
Bakke bru fra 1913 forbinder Rv 287 
m ed Fv 151 ved Simostranda. Brua 
har vært meget s terkt n edslitt de sis
te årene og ble stengt for biltrafikk i 
fjor. 

Ny Bnkke bl'll 1111rfer nrbl!irf, 11ove111lll'r 2000. 
(Foto: /11ger Lise Sngmo) 



I disse effektiviserings- og omstillingsti
der er det fort gjort at oppmerksomhet og 
energi blir rettet 111ot egne interesser, om
organisering og interne prosesser, og at 
sa111f111111et rundt oss kommer i annen 
rekke. Vi må ikke glemme at den viktig
ste grunnen til at vi driver med denne 
effektiviseringen er nettopp hensynet til 
våre kunder. 

Vi skal bli mer tilgjengelige og gjøre 

66 Stnte11s vegvese11 B11sker11d-pe11sjo11ister var på 
e11 fin hosttur til Oslofjordbi11delse11 i september. 

Fokus på kundene 
det enkelt for våre kunder å få hjelp til det 
de har behov for, vi skal få mer penger ut 
på vegen i form av 11ler trafikksikkerhet og 
bedre framkommelighet og vi skal drive 
åpne og gode planprosesser mot konwiu
ner og andre berørte. Samtidig skal vi ska
pe et grunnlagfor gode og trygge arbeids
plasser framover, !tvor det er rom for ut
vikling og fornyelse. 

For å få til dette tror jeg det er helt 
nødvendig at vi har en god dialog med 
kundene våre, enten det er trafikanter ute 
på vegen, besøkende på trafikkstasjonene 
eller kommuner og enkeltpersoner som vi 
er i kontakt med i ulike plansaker eller av 
andre grunner. Vi må hele tiden ha et øre 
for hva de synes om oss og ikke minst: 
Hva de forventer av oss. Det betyr ikke at 
kundene alltid skal få medhold, men de 
skal få skikkelig behandling og god be
gnmnelse for våre standpunkt og hand
linger. 

De fleste danner seg et inntrykk av en 
organisasjon eller etat gjennom de men
neskene de møter, det betyr at alle vi som 
arbeider i Vegvesenet er med på å fonne 
det inntrykket samfunnet rundt oss har 
av oss. Dette inntrykket er vi også med å 

skape på fr itiden, selv om det er det vi 
gjør i jobben som betyr mest. 

I disse tider er det mange som mener 
mye 0 111 oss, det kan være både positive og 
negative synspunktel'. Det går en gjeunolll
gripende debatt i hele samfunnet 0111 hvil
ke oppgaver og tjenester det offentlige skal 
ta seg av, og Statens vegvesen er et viktig 
element i denne debatten. Til neste år vil 
Stortinget debattere dette tema ogfatte ved
tak som kan få vidtrekkende konsekvenser 
for oss. For å stå stt;rket i denne debatten 
skal vi virkelig vise at vi er til for kundene 
og samfunnet rundt oss, og at vi lever opp 
til vår hensikt ved åta ansvarfor vegen og 
trafikken i arbeid for et bedre sa11ifunn. 

Til neste år vil vi sette kundefokus opp 
som et viktig satsingsområde for hele eta
ten, det bel:t;r at hver enhet og hver per
son må tenke igjennom hvordan hun el
ler han møter våre kunder og samarbeids
parter og hvilket inntrykk de etterlater 
seg. For å lykkes med dette, må alle bidra. 
Dette er ikke en ekstra oppgave, men en 
naturlig del av alt vi gjør. 

Lykke til!! 
Eva Solvi 

Fin høsttur for pensjonister 
Arets høsttur for pensjonister i Statens vegvesen Buskerud gikk 
av stabelen 19. september med reisemål Oslofjordforbindelsen. 

T EKST: FRITHJOF INDSETH 

Foro: K JELL WOLD 

Den årlige høstturen som vegkon
toret nå arrangerer sammen med 
pensjonistforeningen hadde i alt 66 
deltagere, hvorav hovedbolken kom 
fra Hallingdal og Numedal. Og kan
skje spesielt gledelig var det at 21 led
sagere deltok. Turen åpnet med mot
tagelse i vegkontorets kantine, vel
komsttale av vegsjef Eva Solvi og en
kel bevertning. Før reisefølget deret
ter s tartet turen på den nye Rv 23 
gje1mom Røyken, Hurum og Frogn, 
b le to av prosjektets tilsa tte, Kjell 
Nykmark og Heidi Berg, med som 
guider. På veg gjem1om de mange 
små og store twmeler ble det også tid 

til en stopp på en av vegens flotte ras
teplasser før bussene gjorde vende
reis ved Vassum. De to dyktige kjent
folkene ga oss en god innføring i he
le prosjektet som har vært så vellyk
ket. Før omvisningen var ferdig og 
reisefølget vendte nesa hjemover 
rakk vi også en tur innom Julehuset i 
Drøbak og middag p å Skiptvedt. 
Pensjonistene satte umå telig pris på 
at vegsjefen tok seg tid til å d elta på 
turen. At vi fortsatt er en del av eta
tens personalpolitikk opplever vi 
som veldig positivt. Velfortjent hon
nør også til høstturens primus motor 
Am1e-Karin Riise. 



GEIR HOLM GUNDERSEN 
STRØMSKOGEN 48 
3030 DRAMMEN 

Returadresse: 
Statens vegvesen 
Buskerud vegkontor 
Pb.2265 Strømsø 
3003 Drammen 

Korketrekkeren 
ingeniørkunst på sitt beste 

TEKST: O SKAR GJESTEMOEN 

Foro: FRA VEGVESENETS BILOESAMLING 

Knuten eller Korketrekkeren i Åmot på Modum vi
ser ingenior- og murerkunst på sitt beste. 

An legget var ferdi g i 1923 etter mange måneders 
arbeid. I steinbruddet ble boring utført med håndmakt 
- bor og feisel. Sprengningen ble utfort med krutt (lag 
detonasjonshastighet). De store steinblokkene ble så k ilt 
(delt) opp til passende mursteiner ved hjelp av blekk, 
kiler og slegge. Framkjøring av stein foregikk som of
test med hestetransport. Muringen ble utført av d rev
ne gråsteinsmurere med sine medhjelpere. Redskapen 

som ble brukt va r heisekrnn, slegge, spett, smyg, sett og 
pigg. Når store steiner skulle på p lass \'ar det som oftest 
tre mann med spett. En mann på hver side tok "opplof
ten" og en stod bak og tok "ettersetten". Basen sang på 
steinen med rungende røst: 

«Å - sn111se lnk knrC'/" - n !10y. 
Sli - ko111111er '11 gorlt- r'i M. 
Vi - lcller '11 frn111 - ii M 
Og- retl i b111t 11wrl '11 - n /1oy». 

Redaksjonen. ønsker alle lesere en riktig god jul og et godt nytt år! 


